



Ågerup og Omegns Landsbyråd
As+jcp 18. september 2025

Bestyrelsesmøde onsdag den 17. september kl. 19.00-21.00 hos Irene, Åbakkevænge 59

Til stede: Mette, Irene, Jens og Anita

Afbud: Tobias og Taghrid

Referat

1. Valg af ordstyrer

Irene

2. Valg af referent

Anita

3. Godkendelse af dagsorden

- godkendt

4. Opfølgning på seneste møde, jf. <https://www.aal.dk/bestyrelse>. Bilag

- Bedre akustik på biblioteket - Jens går videre med det
- Lyskryds ved st. Valbyvej/A6 afvist af vejdirektoratet, der er kun en ulykke fra at det kan kategoriseres som et farligt kryds, der er kun halvt så meget trafik fra Herregårdsvej, men der er et lyskryds, argument imod ved st. Valbyvej at det er et T-kryds, det skulle være mindre farligt.
- Hjemmesidespørgsmål: Jens har spurgt Michael om hvordan det kan ændres.
- Fildeling: vi vil gerne dele på google docs, Anita udarbejder en vejledning og hjælper i gang. Hvad vil vi bruge det til? Sættes på et møde, når Anita er klar
- Cykelsti langs Slæggerupvej: Michael og Anita tager Slæggerupvej i løbet af den næste uge. Vi tager underskriftspapiret med til juletræstænding, Salvadpark-turen og evt. minijul. Michael og Anita holder møde efter underskriftindsamlingen om hvad der mere kan gøres. Cykelsti Slæggerupvej. Anita har talt med Thomas Breddam A, og Jonas Paludan Ø om dette. De er begge af den opfattelse at cykelstierne er tænkt som transport for skolebørnene, og da skolebørn - især efter Corona - cykler i meget mindre omfang, mener de ikke at der skal kastes flere penge efter cykelstierne. Det vil sige argumenterne nok skal være andre cykelgrupper end skolebørn.
- Opkrævning via Mobilepay: Mette og Anita aftaler nærmere, da kasserermailen er kontakt

5. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper

a. Formand og næstformand

- Vi deltog i Sportsfesten lørdag. Et nyt medlem. Ingen opsøgte vores stand af sig selv. Det ville være nyttigt med et "trækplaster" Anita spørger Michael om han har en god ide.
- Leg og hygge i Kildemoseparken. Afholdt 6.9 uden skolen, derfor få deltagere. Vi satser på at flytte til foråret næste år for at få skole og spejdere med. Plus bedre annoncering få det i Roskilde avis og store plakater evt. noget der kan genbruges. Susannes lege var gode. Sækkevæddeløb, og "ægge" væddeløb. Det besluttes at ballonmanden bliver fast tradition.
- Vi deltager atter i populære foredrag fra Aarhus Universitet. Efterårets arrangementer ligger på følgende tirsdag: 23.9, 7.10, 21.10, 28.10, 11.11, 18.11. Hjælp søges til at skaffe flere deltagere. Vi ser om vi kan skaffe nogle deltagere.

- Frivillig fredag. Hvem vil med? Det er fredag d. 26.9. Der plejer at være både et dags- og aftenprogram. Claus spørges om han vil med. Mette og Anita kan ikke

b. Aktivitetsudvalg. Irene

- Kreadag er planlagt
- Salvadparkturen er ændret til Kildemoseparken, da Salvadparken er optaget i år. Måske er det nemmere, så vi fortsætter der til næste år.
- Foredrag om Kirkerup kirke med Hans Elmlund er ved at blive planlagt af aktivitetsudvalget
- Juletræstænding den sidste lørdag i november det vil sige d. 29.11.
- Minijul d. 23.12.

c. Etnisk Forum. Taghrid

Irene har besøgt en af de nye danskere, der er flyttet hertil. De kommer fra Nepal. De taler helst engelsk, men taler også lidt dansk. Familien mangler møbler mm. De er inviteret med til Kildemoseparken. Organiseringen af Kildemoseparken sker via teams. Dua kontaktes.

d. Kildemoseparkudvalget. Jens

Fors leverede strøm til festen i Kildemoseparken. Vi kunne godt tænke os at få en portal. Jens er i kontakt med Fors om det. Jens spørger også efter strøm til Kildemoseparkturen og orienterer om at vi holder et arrangement.

e. Kirken. Anita

Vi har spurgt om et møde med Tine, Ida og repræsentanter fra menighedsrådet om samarbejdet.

Toke har skrevet os en god anbefaling i forhold til vores ansøgning om landsbyrådsprisen.

f. Synlighedsudvalg. Anita. Kasketterne skal ud for at arbejde, så de skal fordeles. Poserne med logo er sat i bero for en tid, da der skete en misforståelse angående størrelser. Claus, Anita og Pia er i gang og har blandt andet fået sat skilte op til Kildemoseparken, de er flotte.

Der kigges på hjemmesiden mm

Årshjul: kan der dannes traditioner for hvornår arrangementerne ligger. Kontakt Irene for tilmelding og der tages forbehold for ændringer.

g. Den grønne Kile. Jens

Har holdt møde med lodsejerne omkring Gundsømagle Sø. Det var ganske spændende og OK stemning, men alle holder vejret, fordi det er svært at overskue de mange muligheder for lodsejerne

6. Skal vi deltage i en kommunal "cirkel", jf. bilag fra Irene

Hvis kommunen vil betale en eller anden form for leje og Coop mangler lejere, så vil vi gerne kunne bruge Wibholms gamle lokaler. Jens kontakter Claus om det og vender tilbage.

7. Vælgermøde forud for KV-25, 18. november. "Same procedure" eller nytænkning?

Hidtil har vi holdt et mangekantet vælgermøde på skolen, hvor alle lister inviteres afholdes torsdag d. 23.10 fra 19-21. Etnisk forum skal vi have gang i, så nydanskerne kommer med. Vi genbruger temaerne fra sidst. Jens mener at cykelstien ved St. Valbyvej helt sikkert bliver indviet før valget 😊. Jens arrangerer med bistand fra Irene.

8. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status

Bilag: Aktuel status for regnskab

Generelt ser foreningens økonomi ganske fint ud.

- a. Forbedring af publikumsfaciliteter, Gundsømagle Sø. Bevilget 100.000 (Kommunen). Brugt 99.020. Der udestår at trykke vinteropgaver til børn
- b. Integrationsaktiviteter 2025. Bevilget 17.500 (Kommunen)
- c. Egne midler
- d. Medlemstal (fornyelse af kontingent).

Rykker er udsendt 20.4 pr. 31.8. er medlemstallet gjort op. Og virkelig mange har betalt nu.

9. **Evt., herunder næste møde**

Næste møde: onsdag 22.10, Vært Taghrid med Irene som bagstopper, hvis Taghrid skal på arbejde.

Dagsorden: Har vi et større emne, vi trænger til at få vendt? Vi tænker over det og melder tilbage.

Venlig hilsen, Irene og Jens